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N
amagistrátu
má v nejbliž-
šíchměsících
vzniknout tým
čtyř až pěti ex-

pertů v čele s „manažerem
modrozelené infrastruktury“.
Základem jeho práce bude
dohlížet na to, aby vměst-
ských projektech nedocháze-
lo k opomíjení opatření na
podporu zeleně a zadržování
vody v krajině. Rozšíření
úředního aparátu se nelíbí
opozici. Radní už ale jeho
vznik posvětili.
„V roce 2018 jsem Praža-

nům slíbil, že do osmi let
veměstě vysadímemilion
nových stromů. Už teď jsme
na dobré cestě a věřím, že
nové oddělení manažera
modrozelené infrastruktury
splnění nejen tohoto ambi-
ciózního cíle ještě urychlí,“
komentoval rozhodnutí pri-
mátor Zdeněk Hřib (Piráti).
„Jak ukazují vizualizovaná

data na portále pragozor.cz,
Praha v ochraně životního
prostředí nezahálí,“ dodal
primátor.

BOBTNAJÍCÍ APARÁT
Vznikající oddělení, které
bude spadat podmagistrátní
odbor ochrany prostředí, za-
městná kromě samotného
manažera také specialisty
v oborech dendrologie, stavi-
telství i architektury.

„Naším cílem je, aby
všechny důležité investice
města se zelení či vodním
hospodařením počítaly
vmaximálněmožnémíře.
Aby stromy veměstě neubý-
valy, ale naopak přibývaly při
každé vhodné příležitosti,“
zdůraznil náměstek primá-
tora pro oblast životního
prostředí Petr Hlubuček.
Důležité podle něj bude,

aby semanažer věnoval pro-
jektům „hned od počátku je-
jich přípravy“.
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Opoziční zastupitel a posla-
nec za hnutí ANO Patrik Na-
cher považuje investice do
nové kanceláře a zaměst-
nanců za v současnosti ne-
vhodný „luxus“, kontrastující

například se „symbolickými
úsporami“, které proměst-
skou kasu znamená zrušení
tradičních finančních pří-
spěvků pro rodiče dětí naro-
zených prvního ledna.
„Pro současnou koalici je

ekologie posvátná kráva
a k životnímu prostředí při-
stupuje ideologicky, nikoliv
realisticky,“ poznamenal Na-
cher. Vedení Prahy podle něj
pokračuje ve vymezených
šablonách a ignoruje při tom
negativní ekonomické dopa-
dy pandemie, které se budou
veměstě závislém na služ-
bách ještě prohlubovat.
„Investice domanažera

modrozelené infrastruktury
a jeho sekretariátu nepo-
chybně patří mezi ty, které se
dají odložit na lepší časy,“
domnívá se Nacher.

PRIMÁTOR. V Praze chce vysadit milion nových stromů. Foto: Archiv
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Chystá se další demonstrace.
Hospodští chtějí otevřít Česko
dokončení ze strany 1

Vláda na opětovné otevření
gastronomických zařízení
nyní vůbec nepomýšlí.
„V restauracích lidé nemo-
houmít roušky kvůli konzu-
maci jídel a nápojů. Je pro-
kázáno, že v nich dochází
zhruba ke dvojnásobnému
šíření viru než jinde,“ upo-
zornil ministr zdravotnictví
Jan Blatný (za ANO).
O jejich otevření proto ka-

binet neuvažuje. „Podobně
jako žádné jiné státy, v nichž
je situace s epidemií podob-
ná jako u nás,“ dodal Blatný.

ORGANIZÁTOŘI VĚŘÍ
V POKLIDNÝ PRŮBĚH
Demonstrace iniciativy
Chcípl PES proti vládním
opatřením začne v neděli
ve 14.00 na Staroměstském
náměstí. Podle jejích orga-
nizátorů je podpora podni-
katelům nedostatečná. Žá-
dají, abymísto příspěvku na
pracovníka ve výši 400 ko-
run za den dostali 70 pro-
cent tržeb zminulého ob-
dobí.
„Na této demonstraci vy-

hlásíme otevření České re-
publiky. Nebudeme respek-
tovat vládní opatření, která
nefungují, ale naopak zapří-
činila daleko vražednější
pandemii chudoby, neza-
městnanosti, krachujících
firem a nevzdělanosti,“ řekl
za iniciativu David Biksad-
ský. Nedělní demonstraci

budemoderovat. Organizá-
toři vyzývají účastníky, aby
přišli v rouškách a dodržovali
poklidný ráz akce a platná
vládní opatření.
K iniciativě se podle jejích

zástupců připojují i živnost-
níci a podnikatelé z jiných
sektorů než jen z pohostin-
ství. Jako příklad uvedli zá-
stupce některých kulturních
a sportovních podniků a or-
ganizací. Celkem nyní skupi-
na čítá asi 1000 podniků
z celé ČR.

PODPORA LANDY
A SUCHÁNKA
Členy iniciativy dnes podpořil
také hudebník Daniel Landa.
Řekl, že iniciativa chce shro-
máždit odborníky, kteří by
navrhli bezpečnou cestu
k otevření Česka a kterou by
iniciativa předložila vládě.
Dnešní tiskové konferenci

přihlížel také herec Michal
Suchánek. Na dotaz, zdamají
organizátoři jeho podporu,
prohlásil: „Zaslouží si jakou-
koliv pomoc za to, co dělají,

ať si o tommyslí kdokoliv
cokoliv. Je to záslužný.“
Zástupci iniciativy ocenili,

že je ministr průmyslu Karel
Havlíček (za ANO) přizval
k online jednání, které se
uskuteční 13. ledna a kterého
by seměli účastnit také čle-
nové Asociace hotelů a re-
staurací a Asociacemalých
a středních podniků a živ-
nostníků ČR. Žádat po něm
budou náhradu ve výši
70 procent tržeb zminulého
období.

JAKUBOLBERT. Svou restauraci nechává otevřenou i po novém roce. Foto: Deník/J. Prokeš

Omezení
na Jižní spojce
Praha –Na Jižní spojce těsně
za Lanovýmmostem ve
směru na Spořilov byl uza-
vřen jeden jízdní pruh. „Mu-
síme zde během 12. ledna
udělat havarijní opravu vo-
zovky a to po ranní dopravní
špičce, kdy bude v dotčeném
směru průjezdný levý jízdní
pruh vozovky,“ vysvětlila
Barbora Lišková, mluvčí
Technické správy komuni-
kací. Oprava byměla být do-
končena ještě v den jejího
zahájení. (red)

Aktuální počet nakažených
v Praze (ke včerejším 18.00)

16471
Krátce z metropole

Pražský okruh
zablokovala série nehod
Praha – Zimní počasí si vybírá svou daň. Na Praž-
ském okruhu i díky němu došlo včera k řadě ha-
várií. Ve směru na letiště v oblasti Zličína se nej-
prve srazilo osobní vozidlo s autobusem a ná-
kladním autem. To dokonce zničilo svodidla
a z jeho nádrže se na vozovku a její okolí rozlilo
několik litrů nafty. „Hasiči únik zasypali sorben-
tem, dalších 200 litrů přečerpali do záchytné ná-
drže. Zásah blokoval tři jízdní pruhy,“ sdělil
mluvčí pražských hasičůMartin Kavka. Jen
o kousek dál navíc došlo k havárii jeřábu. Záhy
následovala třetí nehoda. Dodávka se při ní srazila
s nákladním autem. (red)

Ze sociálních sítí
Dopravci PID obnovili své vozové
parky v loňském roce celkem
356 autobusy. To je téměř 13 %
všech autobusů v systému
PID. Samozřejmostí je nízko-
podlažnost, klimatizace či in-
formační a odbavovací systém,
umožňující platbu kartou nebo

mobilní aplikací.
@PIDoficialni
oficiální profil Pražské integrované dopravy

Vyhlašujeme 6. sezónu projektu
Pražské židle & stolky. Nabízí-
me bezplatné zapůjčení od
dubna do října 2021. Pomů-
žeme vám se získáním záboru
amobiliář dovezeme. Vy za-
jistíte neomezený přístup pro
všechny kolemjdoucí, neko-

merční využití, dohled a údržbu.
@iprpraha
účet Institutu plánování a rozvoje hl. m. Prahy
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2 9. ledna 2021Deník
www.denik.cz

Přispívá ke správnému fungování kostí, 
zubů a svalů. Podporuje normální funkci 
imunitního systému.

Mivolis
vitamín C 
šumivé tablety 
s příchutí červeného 
pomeranče 
doplněk stravy
82 g

1490
1,82 Kč za 10 g

Kč

Mivolis
vitamín D3 
tablety
doplněk stravy
60 ks

5990
1 Kč za 1 ks

Kč

VYSOKÁ KVALITA 
ZA NÍZKOU CENU

 * Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných a současně přihlášených v online shopu dm.cz.


